
 

زنانکارگردربیآماریپیرمیشوند
آمارها در مورد زنان کارگر، به غایت ناکافی اند؛ زنان 
کارگر در فضای غیرقانونی و غیررسمی اقتصاد در همه جای 
جغرافیای ایران پراکنده اند و به تنهایی با تمام دشواری های 
زندگی دست و پنجه نرم می کنند؛ شاید یکی از اولین راه ها 
برای درک سطحیِ رنج مشترک این زنان، آنگونه که سیمین 
یعقوبیان، فعال حقوق کارگران به ایلنا،  می گوید »یک 
آمارگیری خانوار دقیق با جزئیات کامل از زنان سرپرست 
خانوار و شاغل باشد تا تعداد زنان سرپرستِ فاقد مسکن و 
شاغل در اقتصاد غیررسمی و بدون بیمه مشخص شود«.او 
می گوید: متاسفانه هنوز نمی دانیم چه تعداد از زنان شاغل، 
سرپرست خانوار هستند، چه تعداد در اقتصاد غیررسمی 
مشغول به کارند و چه نرخی از این زن ها بیمه و حداقل 
دستمزد ندارند؛ اما براساس شواهد امر، حداقل دو میلیون 
زن در کشور، در اقتصاد غیررسمی و بدون بیمه و مختصات 
قانونی کار می کنند؛ این آمار البته تخمینی  است و مسلماً زنان 
بسیاری در آن به حساب نیامده اند.در میانه  دهه نود شمسی، 
علی ربیعی )وزیر کار وقت( از ده میلیون کارگر در اقتصاد 
غیررسمی و بدون بیمه خبر داد که به گفته  او در آن زمان، 
یک پنجم آن ها را زنان تشکیل می دادند. با این حساب، در آن 
سال ها دو میلیون زن در اقتصاد غیررسمی با انواع رنج های 
ریز و درشت مشغول جان کندن و نان درآوردن برای خانواده 
بوده اند و بدون هیچ تردیدی، با توجه به موج های تورمی و 
شوک درمانی های ارزی پیاپی، نرخ دو میلیون نفریِ »زنان 

غیر رسمی کار« افزایش یافته است.
از میان این دو میلیون و اندی زن، حتی اگر نیمی نان آور 
و یگانه سرپرست خانواده باشند، یعنی بیش از یک میلیون 
خانواده در کشور هستند که تنها نان آور آن ها زنانِ فاقد بیمه 
و بدون دستمزد رسمی  هستند؛ بیش از یک میلیون خانواده 
در کشور را زنانی می گردانند که کارمزدی یا روزمزدی حقوق 
می گیرند، عموماً خانه ندارند، بیمه تامین اجتماعی شامل 

حال شان نمی شود.
یعقوبیان بی توجهی دولتمردان و نمایندگان مجلس در 
قبال زندگی این گروه های در معرض خطر را سوژه انتقاد قرار 
می دهد و می گوید: هیچ زمان به این زن ها توجهی نشده است؛ 
هیچ طرح یا لایحه ای در حمایت از اینها در دستور کار قرار 
نگرفته است؛ وقتی مجلس و دولت  از مقوله  »اشتغال زنان« 
یا »حمایت از زنان شاغل« سخن می گویند منظورشان فقط 
زنانی ست که در بدنه  دولت مشغول به کار هستند؛ از قوانین 
زایمان و شیردهی گرفته تا حمایت از امنیت شغلی و کار 
پاره وقت؛ هیچ حمایتی از زنان کارگر نمی شود، حتی زنان 
کارگر بیمه شده در اقتصاد رسمی، چه برسد به زنان کارگری 

که بیمه ندارند و نام شان هیچ کجا ثبت نشده است.
به گفته او، هزاران زن باید به تنهایی در هزارتوهای بی رحم 
و خشن اقتصاد، گلیم خود را از آب بیرون بکشند و بنابراین هر 

روز در معرض خطر و آسیب باشند.

اشتغالجوانان
اشتغال درست حسابی نداریم مسئولین یک کاری کنند تا 
ما جوان ها شغل مناسب پیدا کنیم خیلی خسته شدیم اینقدر 
در شغل های غیر علاقه مان کار کردیم. سال ها درس خواندیم 
و در حال حاضر باید به شغل هایی که به درسمان ربطی ندارد 

مشغول کار باشیم. 
یک شهروند از اصفهان

گرانیرنگ
قیمت رنگ روغنی به شدت بالا رفته است و کالایی هم 
هست که هیچکس درموردش صحبت نمی کند. برای رنگ 
کردن خانه ام امسال نزدیک به بیست میلیون فقط پول رنگ 
هزینه کرده ام. از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع 

رسیدگی کنند. 

یک شهروند از تهران

سرعتاینترنت
وضعیت سرعت اینترنت خیلی پایین است در حال حاضر 
وقتی به امتحانات نزدیک می شویم استرس قطع بودن 
اینترنت و ضعیف بودن بیشتر عذاب آور است از مسئولان 
درخواست داریم که لااقل در این یک ماه سرعت اینترنت 

را مدیریت کنند. 
یک شهروند از تهران

کمبودمرغ
همچنان در بازار مرغ با کمبود روبه رو هستیم تا کی باید 
شرایط سخت اقتصادی را تحمل کنیم و با سختی زندگی 

کنیم کمی به فکر مردم و مشکلات اقتصادی آنها باشید. 
اسدی از تهران 

دستفروشهایوانتی
چرا شهرداری و راهنمایی و رانندگی به معضل وانتی های 
دستفروش دادزن که واقعا آرامش شهر را سلب می کنند با 
سد معبر و به خصوص داد زدن پشت بلندگو به صورت گوش 
خراش چرا برخوردی صورت نمی گیرد. چرا این مشکل رو 
برطرف نمی کنند واقعا آرامش مان را سلب کرده اند. بنده 
صدها مرتبه با شهرداری و 110 تماس گرفتم ولی متاسفانه 
هر روز به تعداد این وانتی های دادزن اضافه می شه و واقعا در 
عذابیم. خواهشمندیم به طور جدی به این مشکل رسیدگی 

کنید. 
کبیری از تهران

آرمان ملی: »قطع اینترنت برای کنکور فقط در ایران اتفاق 
نمی افتد؛ آمریکا هم قطع می کند« و »تغییر نکردن شیوه برگزاری 
کنکور« و البته دومی، اخبار مهمی بودند برای کنکوری هایی که 
این روزها همزمان با استرس های کنکور متحمل شوند. دبیر 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با اعلام این خبر که شیوه برگزاری 
کنکور تغییر نمی کند، در گزارش شورای مربوطه گفته: تاکنون به 
خاطر تساهل و تسامح در آزمون سراسری بی عدالتی های زیادی 
شاهد بودیم و حق افراد ضایع می شد اما با مصوبه اخیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی درباره تغییر در نحوه برگزاری کنکور، حتی 

یک مورد تخلف را هم شاهد نبودیم. 
عبدالحسین خسروپناه، درباره علت مخالفت برخی نمایندگان 
مجلس با شیوه فعلی برگزاری کنکور، توضیح داده: پس از ورود 
جدی شورای عالی انقلاب فرهنگی به موضوع برگزاری آزمون 
سراسری، رئیس جمهور هم از آن حمایت کرد. ما جلسات متعددی 
با نمایندگان مجلس برگزار کردیم اما همچنان برخی از آنها با 

شیوه فعلی کنکور مخالف هستند. 
خسروپناه ادامه داده: با کمک و همکاری مجموعه وزارت 
ارتباطات و دستگاه های امنیتی با قطع اینترنت در محل برگزاری 
کنکور، امنیت در برگزاری این آزمون مهم افزایش یافت و تخلفی 
گزارش نشد. البته در برخی مناطق به خاطر ضعف در زیرساخت ها 
مجبور به قطع اینترنت در شهرستان یا چند محله شدیم که با 
تقویت زیرساخت ها امنیت در برگزاری آزمون سراسری ارتقا 
می یابد.  او افزوده: قطع اینترنت فقط مربوط به کشور ما نیست 
و در آمریکا، چین و ...  هم قطع اینترنت وجود دارد. اینکه برخی 
نمایندگان مجلس به قطع اینترنت در زمان برگزاری آزمون 

سراسری ایراد می گیرند حرف اشتباهی است. 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی با تاکید بر اینکه روند 
برگزاری کنکور تغییری نخواهد کرد، افزود: ما به دنبال کار 
زیرساختی جدی برای ایجاد یک سازمان سنجش و ارزیابی واحد 
هستیم که همه دستگاه ها در حوزه آموزش و پژوهش تابع آن 
باشند. فعلًا گام های اولیه این مسیر را برداشته ایم و روند فعلی 

برگزاری آزمون سراسری را تغییری نخواهیم داد. 

   طرح هایی که عقیم ماندند
پیش تر اخباری در خصوص تغییرات ایجاد شده در کنکور 
سراسری منتشر و قرار بر این شد که نحوه سنجش و پذیرش 
متقاضیان ورود به دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی در سال 
1402 نسبت به سال های گذشته متفاوت شود. از تغییر میزان 
تاثیر سوابق تحصیلی گرفته تا نحوه برگزاری آزمون، همگی 
مواردی هستند که قرار بود نتیجه نهایی پذیرش داوطلبان را 

تعیین کنند. 
یکی از مهم ترین تغییرات مصوب، افزایش تاثیر معدل در کنکور 
به 40 درصد قطعی بود و تنها 60 درصد نتایج آزمون سراسری بر 
پذیرش داوطلبان تاثیر داشت. به این معنا که معدل نهایی پایه 
دوازهم داوطلبان با هر میزانی به جای تاثیر مثبت، به طور قطعی 
و مستقیم نتیجه نهایی را معین خواهد کرد و شرکت در آزمون 

سراسری تنها 40 درصد موثر خواهد بود. 
حذف دروس عمومی، یکی دیگر از این تغییرات بود و قرار شد 
تاثیر دروس عمومی نیز از طریق بررسی سوابق تحصیلی و احتمالا 
براساس معدل کتبی نهایی پایه دوازدهم معین شود. البته در این 

صورت از آن جایی که سوالات آموزش و پرورش در امتحانات 
نهایی تشریحی است، تسلط کامل بر محتوای کتاب درسی و 
نه فقط تکنیک های تست زنی، تعیین و تضمین کننده نتیجه 
بهتر خواهد بود.  برگزاری 2 کنکور طی یک سال، یکی دیگر از 
تغییرات مد نظر بود. به منظور رفع استرس و اضطراب داوطلبان، 
راهکاری ارائه شد که طی آن، دو کنکور در سال اتفاق بیفتد تا 
همه داوطلبان بتوانند در هر دو شرکت کرده و پس از اعلام نتایج، 
بهترین نتیجه به عنوان نمره آزمون برای آن ها در نظر گرفته شود. 
به گفته طراحان، این کار به داوطلبان کمک می کند تا در صورت 
نارضایتی از عملکرد نوبت اول، برای کسب بهترین نتیجه در نوبت 
دوم و رسیدن به رتبه قبولی مدنظر خود تلاش کنند. همین طور 
گفته شد که اولین نوبت در اواخر دی ماه و دومین نوبت آن در تیر 

ماه برگزار خواهد شد. 
 افزایش اعتبار نتایج کنکور تا 2 سال هم به این معنا بود که 
داوطلبان می توانند بدون شرکت هر ساله در کنکور از نتیجه یک 
آزمون تا دو سال استفاده کنند و به این ترتیب امتیازات نتایج 

کسب شده نیز به مدت دو سال معتبر خواهد بود. 
حذف زیر گروه ها هم مورد دیگری بود با این توضیح که 
»زیرگروه ها در سال های اخیر برگزاری کنکور اهمیت بسزایی 
داشته لذا تفاوت درصد با این مورد مشخص می شد، همچنین در 
روند انتخاب رشته رتبه داوطلب در زیرگروه ها ملاک پذیرش بود 
اما در کنکور سراسری سال 1402 این مورد حذف شده و یک نمره 

کلی برای داوطلب در نظر گرفته خواهد شد.«
به این نکته هم نمی توان اشاره نکرد که یکی از مهم ترین 
تغییرات در خصوص برگزاری کنکور در سال های آینده، اجرایی 

کردن کنکور الکترونیک بود!

   درباره قطع اینترنت در زمان برگزاری کنکور
اما اگر یادتان باشد زمستان 1401، مسئولین راهکاری برای 
جلوگیری از تقلب در کنکور سراسری ارائه کردند که مورد 
انتقادات بسیاری واقع شد؛ قطع اینترنت در زمان برگزاری کنکور. 
موضوعی که حالا مقام شورای عالی انقلاب فرهنگی از آن دفاع 

کرده و گفته در آمریکا و چند کشور دیگر هم موقع برگزاری 
کنکورشان اینترنت را قطع می کنند!راهکار قطع اینترنت زمانی 
مطرح شد که برگزاری کنکور 1401 با حاشیه هایی همراه شد؛ از 
همان نخستین روز برگزاری کنکور 1401 یعنی رقابت داوطلبان 
گروه آزمایشی هنر، سؤالات در کانال های تلگرامی منتشر شد و 
حتی رئیس سازمان سنجش با اعتراف ضمنی، ضعیف تر بودن 
کنترل ها در روز برگزاری این آزمون را پذیرفت و گفت: ساعت 
12و۳0دقیقه، عکس از یک صفحه دفترچه منتشر شد! اما در 
روزهای بعد به ویژه در روز آزمون گروه آزمایشی علوم ریاضی 
و فنی و علوم تجربی، انتشار سؤالات در گروه های تلگرامی ابعاد 
گسترده تری یافت. انتشار سؤالات گروه ریاضی ساعت ۹ صبح و 
سؤالات گروه تجربی حوالی 10 صبح، حواشی جدی تر کنکور 
1401 بود.  با گسترده شدن ابعاد انتشار پاسخنامه ها در فضای 
مجازی وزارت علوم برای قطع سراسری اینترنت در زمان برگزاری 
آزمون سراسری درخواست کرد که با مخالفت وزارت ارتباطات 
مواجه شد اما با رفت و آمدهای بسیار، سرانجام قرار بر این شد که 
در زمان برگزاری کنکور اینترنت همراه در محدوده های برگزاری 
آزمون سراسری محدود شود؛ راهکاری که به نظر می رسد بیش 
از آنچه در بحث برقراری آزمونی عادلانه موثر واقع شود، اقدامی 

زیان بار است. 
کارشناسان معتقدند که تصمیم دولت برای قطع اینترنت در 
زمان برگزاری کنکور در حالی است که مردم سوالات بسیاری 
درباره این تصمیم عجیب دارند و نمی دانند که سوالات و مشکلات 
خود را در این زمینه از کجا بپرسند از جمله اینکه دامنه این قطعی 
دقیقا از کجا تا کجاست، در عین حال تبعات اجتماعی و اقتصادی 
این کار چگونه جبران می شود. از سوی دیگر با توجه به آزمون های 
بسیاری از کشورها برای ورود به دانشگاه آیا چنین تجربه ای در 
جایی در جهان اعمال شده یا می شود و در آخر اینکه آیا فکری 
برای جبران ضررهای ناشی از این تصمیم گرفته شده یا خیر، و 
اینکه اینگونه تصمیمات واقعا آخرین راهکار است یا راحت ترین 
آن، البته افکار عمومی در روزهای در پیش شاید سوالات بیشتری 

هم داشته باشد. 
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شیوهبرگزاریکنکورتغییرنمیکند
   دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفته قطع اینترنت در زمان برگزاری کنکور فقط مربوط به کشور ما نیست؛

 آمریکا، چین و کشورهای دیگر هم اینترنت را قطع می کنند

رئیس فراکسیون انقلاب مجلس شورای 
اسلامی، تاکید کرد که با ارائه اصلاحیه ای 
بر لایحه دولت، تعطیلی شنبه ها به جای 
پنجشنبه ها را در کمیسیون اجتماعی مجلس 
دنبال خواهد کرد. محسن پیرهادی نماینده 
تهران در مجلس شورای اسلامی  مردم 
در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت: 
و  پنج شنبه ها  به جای  شنبه ها  »تعطیلی 
بهره مندی تمامی نیروهای کار اعم از دولتی 
و بخش  خصوصی، مطالبه بخشی از فعالان 
اقتصادی و مردم از مجلس است. با ارائه 
اصلاحیه ای بر لایحه دولت به کمیسیون 
اجتماعی، پیگیر هردو مطالبه هستم. این امر 
به بهره وری، ارتباطات  بین المللی و عدالت، 

کمک خواهد کرد.«
اخیرا دولت لایحه اصلاح ماده 87 قانون 
)تغییر ساعت  مدیریت خدمات کشوری 
کاری و تعطیلی پنجشنبه( را به مجلس 
ارسال کرده که این لایحه جهت بررسی به 
کمیسیون اجتماعی به عنوان کمیسیون 
تخصصی ارجاع شده و در دستورکار اعضای 
این کمیسیون است که در ادامه متن لایحه 

دولت را می خوانیم: 
متن لایحه اصلاح ماده 87 قانون خدمات 
کشوری به شرح ذیل است: ماده -87 ساعات 
کار کارمندان دولت چهل و دو ساعت و 
سی دقیقه در هفته است و ترتیب و تنظیم 
ساعات کار ادارات به پیشنهاد سازمان اداری 
و استخدامی کشور و تصویب هیات وزیران 
تعیین می گردد. تغییر ساعت کارمندان با 
رعایت سقف مذکور و در چارچوب ضوابط 
پیشنهادی سازمان اداری و استخدامی کشور 
که به تصویب هیات وزیران می رسد، بر عهده 
دستگاه ذی ربط است. میزان ساعات تدریس 

معلمان و اعضای هیات علمی از ساعات 
موظف، در طرح های طبقه بندی مشاغل 

ذی ربط تعیین خواهد شد. 
تبصره 1- کارمندان می توانند با موافقت 
دستگاه اجرایی ساعات کار خود را تا یک چهارم 
ساعت کار روزانه )حداکثر )10( ساعت( تقلیل 
دهند. میزان حقوق و مزایا، نحوه محاسبه 
سوابق خدمت این قبیل کارمندان متناسب با 

ساعات کار آنان تعیین خواهد شد. 
تبصره 2- دستگاه های اجرایی می توانند در 
موارد خاص با موافقت هیات وزیران و رعایت 
سقف ساعات کار با توجه به شرایط جغرافیایی و 
منطقه ای و فصلی ساعات کار خود را به ترتیب 

دیگری تنظیم نمایند. 
تبصره 3- متناسب با تغییرات فناوری و 
در شرایط اضطرار و بحران نظیر آلودگی هوا، 
کمبود انرژی، وقوع حوادث غیرمترقبه، شیوع 
بیماری های فراگیر و یا در ایام خاص نظیر ماه 
مبارک رمضان، به پیشنهاد سازمان اداری 
و استخدامی کشور و تصویب هیات وزیران، 
ساعت کار و نحوه ارائه خدمت کارمندان، فارغ 

از سقف مذکور در این ماده تعیین می شود. 
تبصره 4- همه دستگاه های اجرایی اعم از 
ستادی و استانی، به استثنای بخش عملیاتی 
مراکز و واحدهای خدمت رسان نظیر واحدهای 
ذی ربط بهزیستی، بانک ها، بیمارستان ها، 
مراکز بهداشتی- درمانی، اماکن ورزشی و 
واحدهای نظامی، انتظامی و امنیتی موظفند 
ساعات کار خود را در پنج روز هفته تنظیم 

نمایند. 
تبصره 5- در همه قوانین و مقرراتی که از 
مبنای چهل و چهار ساعت کار در هفته و یکصد 
و هفتاد و شش ساعت کار در ماه استفاده شده 
است، از تاریخ ابلاغ این قانون به ترتیب به چهل 

و دو ساعت و سی دقیقه کار در هفته و یکصد و 
هفتاد ساعت کار در ماه اصلاح می شود. 

بنابراین گزارش، محسن پیرهادی نماینده 
تهران و عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی 
مجلس شورای اسلامی در حساب شخصی 
خود در توئیتر از درخواست خود برای اصلاح 
لایحه دولت برای تعطیلی پنج شنبه ها، خبر داد 
و نوشت: تعطیلی شنبه ها به جای پنج شنبه ها 
و بهره مندی تمامی نیروهای کار اعم از دولتی 
و بخش خصوصی، مطالبه بخشی از فعالان 

اقتصادی و مردم از مجلس است. 
با ارائه اصلاحیه ای بر لایحه دولت به 
کمیسیون اجتماعی پیگیر هر دو مطالبه 
ارتباطات  بهره وری،  به  امر  این  هستم. 

بین المللی و عدالت کمک خواهد کرد. 

   رفع تبعیض در تعطیلات همگانی 
گامی ضروری است

همچنین محسن پیرهادی در گفت وگویی، 
درباره لایحه دولت برای تعطیلی پنجشنبه ها، 
گفته بود که در لایحه دولت دو نکته حائز 
تعطیلی  برنامه  اول  نکته  است؛  اهمیت 
سراسری پنج شنبه و نکته دوم کاهش ۹0 
دقیقه ای ساعت کار هفتگی است. متأسفانه 
دولت در تدوین و تصویب این لایحه استاندارد 
برای کارکنان دولت و بخش  دوگانه ای 
خصوصی قائل شده است، مقصود دولت در 
این لایحه باید کاهش ساعات کاری هفتگی 
کارکنان بخش دولتی و خصوصی به صورت 
توأمان باشد اما در مورد تعطیلی پنج شنبه ها 
فقط بر روی کارمندان دولت متمرکز شده 
است و گویا برنامه ای برای بخش خصوصی 

ندارد. 
نماینده تهران در همین راستا تصریح 

کرد: رفع تبعیض از همه نیروهای شاغل در 
تعطیلات همگانی، گامی مهم و ضروری است 
که باید شامل حال همه کارکنان اعم از دولتی 

و بخش خصوصی شود. 

   رویکرد جهانی در تعطیلات آخر 
هفته الگوی موفقی است

پیرهادی با بیان اینکه ساماندهی تعطیلات 
رسمی و همگانی کشور ضرورتی است که باید 
به آن توجه داشت، گفت: رویکرد جهانی دو 
روز تعطیلی آخر هفته، الگوی موفقی بوده 
است و حتما پیوستن به این الگوی جهانی 
اقدامی مؤثر در بهره روی نیروی کار و رونق 
گرفتن گردشگری داخلی است. وی تصریح 
کرد: در مسائل بین المللی نمی توانیم خلاف 
موج شنا کنیم و باید در نظر بگیریم تبعات 
تعطیلی پنج شنبه و جمعه بر اقتصاد چیست؟ 
در حالی که اغلب کشورهای دنیا روزهای شنبه 
و یکشنبه را تعطیلات پایان هفته خود اعلام 
کرده اند و قاطبه کشورهای مسلمان در پیروی 
از این الگو به صورت مشترک روزهای جمعه و 
شنبه را تعطیلات پایان هفته اعلام کرده اند، 
در این الگوی مشخص ما نمی توانیم با تعطیلی 
روزهای پنج شنبه عملا چهار روز، خود را از 

مراودات بین المللی محروم کنیم. 
پیرهادی گفت: برای کاستن از هزینه 
افزایش تعطیلات رسمی کشور باید تعطیلات 
را حتی المقدور برحسب مبادلات بین المللی 

یکسان سازی کنیم. 
عضو کمیسیون شوراها در پایان اظهار کرد: 
تعطیلات همگانی و رسمی کشور نیازمند توجه 
به وضعیت همه نیروهای کار اعم از دولتی و 
غیردولتی و یکسان سازی و تطابق با عرصه 

بین المللی است.

 یک نماینده مجلس با ارائه اصلاحیه ای بر لایحه دولت به کمیسیون اجتماعی، گفت که تغییر تعطیلات
 به بهره وری، ارتباطات  بین المللی و عدالت، کمک خواهد کرد

تعطیلی شنبه ها به جای پنجشنبه ها 

افزایش۲00تا۳00درصدی
جرایمتخلفاترانندگی

جانشین رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
فراجا از پیگیری پلیس برای افزایش مبلغ 
جرایم تخلفات حادثه ساز رانندگی خبر داد. 
به گزارش انتخاب، سردار سیدتیمور حسینی 
درباره مبلغ جرائم رانندگی در کشور گفت: 
در حال حاضر چندسالی است که در مبلغ 
جرائم رانندگی بازنگری نشده و همان نرخ های 
قدیمی در حال اجراست. ما در پلیس راهنمایی 
و رانندگی معتقدیم که باید در کنار اقداماتی 
مانند فرهنگ سازی و... قدرت بازدارندگی 
جرائم رانندگی را نیز افزایش دهیم و در واقع 
اینطور نباشد که فردی پیش خودش تصور 
کند که هزینه ارتکاب تخلف برایش کم است و 
اگر تخلفی را انجام دهد برایش به صرفه تر است. 
وی ادامه داد:  در همین راستا هم از طریق وزارت 
دادگستری پیشنهادی را به دولت مطرح کردیم 
و خواستیم که مبلغ جریمه تخلفات حادثه ساز 
رانندگی چندین برابر شود. تخلفاتی نظیر سرعت 
و سبقت غیرمجاز، عبور از چراغ قرمز، تجاوز به 
چپ، حرکت مارپیچ و نمایشی، رانندگی در 
حالت مستی و... جزو تخلفات حادثه سازی 
است که ما پیشنهاد افزایش جریمه آنها را مطرح 
کرده ایم و امیدواریم که به زودی در هیات دولت 
مطرح و تصویب شود. جانشین رئیس پلیس 
راهنمایی و رانندگی فراجا درباره اینکه مبلغ 
جرائم چند برابر افزایش خواهد داشت نیز گفت: 
مبالغ جرائم تخلفات حادثه سازی باید افزایش 
پیدا کند، پیشنهاد ما این است که چند برابر شود 
و بالای 200 تا ۳00 درصد افزایش پیدا کند. 
همان طور که گفتم جریمه تخلفات حادثه ساز 
باید به گونه ای باشد که بازدارندگی ایجاد کند 
چرا که اساس و فلسفه جریمه رانندگی ایجاد 
بازدارندگی و حفظ جان راننده، سرنشینان 

خودرو و دیگر کاربران ترافیک است. 

بهموضوعحجابدرمترو
بایدرسیدگیفوریشود

ایلنا از زبان سخنگوی شورای اسلامی شهر 
تهران با اشاره به درگیری در مترو در موضوع 
حجاب از معاون فرهنگی مترو و معاون فرهنگی 
شهردار تهران درخواست کرد، گزارش این 
حادثه را به شورا ارائه دهند. علیرضا نادعلی در 
یکصد و چهل و دومین جلسه شورای اسلامی 
شهر تهران با بیان اینکه کشف حجاب مقاومت 
آگاهانه و خرابکارانه توسط عده ای فریب خورده 
است، اظهار کرد: ممکن است بسیاری از این 
افراد اهل اشک باشند اما فریب خورده اند؛ ۹0 
درصد موضوع حجاب، ایجابی و 10 درصد سلبی 
است. سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران با 
بیان اینکه معاون فرهنگی مترو و معاون فرهنگی 
شهرداری تهران روز گذشته گزارش های خود 
را ارائه دادند، خاطرنشان کرد: اتفاقات خوبی 
در جریان است اما به دلیل حساسیت در مترو، 
باید دقت بیشتری شود؛ همکارانی که در تلاش 
هستند باید ایده های  دغدغه مندان این حوزه را 
با آغوش باز بپذیرند. او تأکید کرد: این اشتباه 
است که بدون طرح در زمینه حجاب وارد شویم 
و حتما باید طرحی در این خصوص داشته باشیم؛ 
اینکه در چنین درگیری هایی در صحنه حاضر 
نشوند باعث سرشکستگی است و باید رسیدگی 
فوری در مترو انجام می شد، شرکت مترو گزارش 
خود را در این زمینه آماده و به شورا ارسال کند. 

ذخایرداروییکشور
به70درصدرسیده!

ایلنا از قول وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی نوشت: اگرچه ذخایر دارویی ما به 70 
درصد رسیده ولی مشکلات دیگری در مرحله 
توزیع و بهره برداری داریم که بیشتر به منابع 
بازمی گردد و الحمدلله با توافقی که با سازمان 
برنامه و بودجه کرد ه ایم این مشکل در حال 
حل شدن است.  بهرام عین اللهی درباره این که 
عنوان می شود کمبود دارو از 400 به 70 قلم 
رسیده است، گفت: در بحث دارو ما سه مرحله 
داریم؛ نخست مرحله تولید دارو است، سپس 
توزیع دارو و دیگری استفاده و بهره برداری در 
داروخانه هاست آن چیزی که ما می گوییم 
این است که کمبودهای ما در تولید به 70 قلم 
رسیده است.  وزیر بهداشت و درمان خاطرنشان 
کرد: اگرچه ذخایر ما به 70 درصد رسیده ولی 
مشکلات دیگری در مرحله توزیع و بهره برداری 
داریم که بیشتر به منابع بازمی گردد و الحمدا... با 
توافقی که با سازمان برنامه و بودجه کرد ه ایم این 

مشکل در حال حل شدن است.  

برایجلوگیریازسقطجنین
کمکمیکنیم

اصغر جهانگیر، معاون اجتماعی و پیشگیری از 
وقوع جرم قوه قضائیه در گفت وگو با ایلنا با توجه 
به هشدار  درباره سقط جنین آیا معاونت اجتماعی 
و پیشگیری از جرم قوه قضائیه در این زمینه 
برنامه هایی برای همکاری با دستگاه های مسئول 
دارد، گفت: ما به صورت مستقیم در این خصوص 
ماموریت نداشتیم. در این رابطه هم سازمان 
پزشکی قانونی و هم دادستان کل کشور از طرف 
ریاست قوه ماموریت پیدا کرده اند که در این 
زمینه ورود کنند. وی ادامه داد: ما به عنوان یک 
مجموعه پیشگیری کننده که در همه موضوعات 
می توانیم ورود کنیم به مجموعه پزشکی قانونی و 
همچنین به مجموعه دادستانی کل در این زمینه 
کمک خواهیم کرد تا با رصد مجموعه هایی که 
در این زمینه حضور دارند، کمک کنیم تا جلوی 

این فعالیت غیرقانونی گرفته شود. 


